
Protokół Nr VII/2011 

 

z VII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka odbytej w dniu 14 czerwca 2011 roku. 

 

Sesja odbyła się w Urzędzie Gminy w Złejwsi Wielkiej w godzinach od 13
00 

do godziny 16
45

.  

W sesji  wzięło udział 15 radnych, z tym że jeden radny spóźnił się, pani Małgorzata 

Wiśniewska objęła funkcję radnej po złożeniu ślubowania i jeden radny opuścił obrady przed 

zakończeniem sesji. 

W sesji udział wzięło 7  pracowników urzędu gminy, 1 zaproszony gość oraz 15 osób 

zainteresowanych obradami. 

 

Listy obecności w załączeniu do protokołu. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad VII sesji Rady Gminy i stwierdzenie quorum. 

2.  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

3.  Wręczenie zaświadczenia o wyborze radnego. 

4.   Złożenie ślubowania przez radnego 

5.     Sprawozdanie z działalności GOPS za 2010 rok. 

6.     Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych w 2010 roku.              

7.     Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2010 rok oraz  

        zapoznanie z treścią opinii RIO w sprawie wykonania budżetu. 

8.    Analiza zaawansowania wykonania zadań inwestycyjnych zaplanowanych na 

       2011 rok. 

            9.   Wystąpienie przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Gminy z wnioskiem  

                          o udzielenie absolutorium oraz zapoznanie z opinią RIO w sprawie wniosku . 

                       - podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 

                         2010 rok. 

                       - podjęcie uchwały w sprawie  udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium 

                          z tytułu wykonania budżetu za 2010 rok. 

10.    Podjęcie uchwał: 

 - w sprawie zatwierdzenia planów prac Komisji Stałych Rady Gminy Zławieś 

   Wielka, 

                   - w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy Zławieś Wielka, 

                   - w sprawie przystąpienia do Kujawsko-Pomorskiego Stowarzyszenia 

                      Samorządowego „Salutaris” 

                   - w sprawie zatwierdzenia opłaty sprzedaży 1m³ wody oraz opłaty za 

                      odprowadzanie 1m³ ścieków, 

                   -  zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalanie Programu Ochrony Środowiska 

                       wraz z Planem Gospodarki Odpadami Gminy Zławieś Wielka na lata 2004 - 

                       2010  z perspektywą na lata  2011 – 2020,  

                   -  w sprawie nadania nazw ulic w miejscowościach: Czarne Błoto, Czarnowo,  

                       Rzęczkowo i Rozgartach,                  

            - zmieniająca uchwałę w sprawie  budżetu gminy Zławieś Wielka na 2011 rok 

                   - w sprawie wynagrodzenia Wójta Gminy Zławieś Wielka, 

                   - w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

                      przestrzennego dla działki nr 373 położonej w miejscowości Zławieś Wielka,  

                      gmina Zławieś Wielka. 

             11.    Informacja o pracy wójta między sesjami. 

             12.    Wolne wnioski i zapytania. 
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13. Zakończenie obrad VII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

 

 

 

 

 

Ad. 1 

Otwarcie obrad VII sesji Rady Gminy i stwierdzenie quorum 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Otworzyła VII sesję Rady Gminy Zławieś Wielka. Przywitała pracowników urzędu oraz 

osoby zainteresowane obradami. Na podstawie listy obecności stwierdziła, że obecnych jest 

13 członków rady, co pozwala na podejmowanie prawomocnych uchwał. Przywitała również 

nowo wybraną radna Panią Małgorzatę Wiśniewską oraz radnego sejmiku województwa Pana 

Przemysława Przybylskiego. 

 

 

Ad. 2  

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 
 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poinformowała, że protokół z poprzedniej sesji był umieszczony na stronie internetowej 

gminy. Można było się z nim zapoznać, w związku z tym zapytała czy ktoś ma uwagi do 

protokołu. 

 

Nikt z radnych nie zgłosił uwag. 

Na salę obrad wszedł radny Piotr Pawlikowski. 

 

Przed głosowaniem nad zatwierdzeniem protokołu poinformowała, że zmienia się porządek 

obrad. Po punkcie 6 dotyczącym sprawozdania z wykonania uchwał podjętych w 2010 roku 

omawiany będzie punkt 8 Analiza zaawansowania wykonania zadań inwestycyjnych 

zaplanowanych na 2011 rok. W związku z tym punktem 8 będzie przedstawienie 

sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2010 rok oraz zapoznanie z treścią opinii RIO 

w sprawie wykonania budżetu. 

Poprosiła o głosowanie nad przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji. W wyniku 

przeprowadzonego głosowania protokół został przyjęty przez radnych jednogłośnie. 

 

Ad . 3 

Wręczenie zaświadczenia o wyborze radnego 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poprosiła Panią Irenę Śmieszek przewodniczącą Gminnej Komisji Wyborczej oraz członków 

komisji o wręczenie Pani Małgorzacie Wiśniewskiej zaświadczenia o wyborze radnego. 

 

Irena Smieszek – przewodnicząca Gminnej Komisji Wyborczej 

Odczytała i wręczyła zaświadczenie o wyborze Pani Małgorzaty Wiśniewskiej na radną 

gminy. Pogratulowała wyboru i życzyła radnej owocnej i satysfakcjonującej pracy.  

 

Ad. 4 

Złożenie ślubowania przez radną 
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Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Odczytała tekst ślubowania,  po którym radna Małgorzata Wiśniewska  wstała 

 i odpowiedziała Ślubuję, tak mi dopomóż Bóg. 

 

Zgromadzeni powitali radną oklaskami. 

Przewodnicząca korzystając z okazji, że w sesji uczestniczy Radny Sejmiku Województwa 

Przemysław Przybylski poprosiła go o zabranie głosu. 

 

Przemysław Przybylski – radny sejmiku 

Przywitał zgromadzonych gości, wójtów, sołtysów oraz radę. Podziękował za zaproszenie, 

które dostaje na każdą sesję. Przyjechał na sesję, aby pogratulować Pani Małgorzacie 

Wiśniewskiej wyboru na radną. Wyraził zadowolenie, ze wielu radnych jest z nim w 

kontakcie w kwestiach służbowych, poinformował, że jest do dyspozycji jeśli chodzi o 

współpracę z urzędem marszałkowskim oraz w wielu innych obszarach, takich jak doradztwo 

i pomoc w promowaniu gminy.  

Zwracając się do nowo wybranej radnej stwierdził, że każde wybory są świętem demokracji, 

ponieważ to ludzie wybierają osobę, którą chcą, aby sprawowała ten mandat. Zna radną ze 

środowiska oświatowego w Toruniu jako bardzo dobrą ekonomistkę, więc uważa, że dla rady 

gminy będzie służyła radą i pomocą. Pogratulował jeszcze raz mandatu i wręczył radnej 

kwiaty. 

 

Ad. 5 

Sprawozdanie z działalności GOPS za 2010 rok 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Przeszła do kolejnego punktu sprawozdania z działalności GOPS za 2010 rok. Poprosiła Panią 

Kierownik Aldonę Michalską o zreferowanie tematu. 

 

Aldona Michalska – kierownik GOPS 

Odczytała sprawozdanie z działalności GOPS za 2010 rok. 

Informacja w załączeniu do protokołu. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Zapytała, czy ktoś z radnych ma pytania dotyczące przedstawionego tematu.  

Ponieważ nikt nie zabrał głosu zapytała, czy GOPS prowadzi kontrole, czy osoby, które 

uczestniczyły w szkoleniach w ramach projektu przestały być bezrobotne. 

 

Aldona Michalska – kierownik GOPS 

Odpowiedziała, że Regionalny Ośrodek Polityki Społecznej w Toruniu wymaga 

monitorowania tego tematu i przesyłania sprawozdań przez pracowników GOPS w Złejwsi 

Wielkiej. Z informacji, jakie posiada wie, że na pewno kilka osób korzystających z kursów 

znalazło zatrudnienie. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Zapytała ile osób od 2008 roku zostało zatrudnionych. 

 

Aldona Michalska – kierownik GOPS 

Odpowiedziała, że nie zna odpowiedzi na to pytanie. 
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Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Zapytała ile jest takich rodzin, które potrzebują pomocy asystenta, o których pani kierownik  

mówiła w sprawozdaniu. 

 

Aldona Michalska – kierownik GOPS 

Ustawa weszła od niedawna w życie, zmiany będą wprowadzane systematycznie, temat jest 

otwarty i na razie nie zna odpowiedzi na to pytanie. 

 

Piotr Pawlikowki – radny 

Zapytał, czy pracownicy dostrzegają, że dochody osób pozyskujących środki z GOPS są 

większe niż wynika z dokumentów. 

 

Aldona Michalska – kierownik GOPS 

Zdaje sobie z tego sprawę. Niestety nie ma na to wpływu. Dokumenty które przedstawiają 

świadczeniobiorcy   są oparte na zaświadczeniach, a od lipca będą oparte tylko na 

oświadczeniach i trudno jest robić coś w tym temacie. 

 

Ad. 6 

Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych w 2010 roku 
             

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Podziękowała i poprosiła panią sekretarz o przedstawienie kolejnego punktu. 

 

Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 

Przedstawiła sprawozdanie ze wykonania uchwał podjętych w 2010 roku. 

Informacja w załączeniu do protokołu. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Podziękowała i zapytała, czy radni maja pytania do sprawozdania. 

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu. 

 

Ad. 7 

Analiza zaawansowania wykonania zadań inwestycyjnych zaplanowanych na 2011 rok 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poprosiła kierownika referatu rolnictwa o przedstawienie punktu „Analiza wykonania zadań 

inwestycyjnych zaplanowanych na 2011 rok.” 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa 

Przedstawił analizę wykonania zadań inwestycyjnych na 2011 rok. 

Informacja w załączeniu do protokołu. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Podziękowała i zapytała, czy radni mają pytania do tego punktu. 

 

Andrzej Pyzik - radny 
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Zapytał, czy planowane było ogrzewanie słoneczne świetlicy w Złejwsi Wielkiej skoro w 

planach nie było żadnego innego i czy były plany dotyczące podłączenia obiektu do 

kanalizacji. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa 

Odpowiedział, że nie było to planowane, ponieważ gmina we własnym zakresie miała 

wykonać te przyłącza z obiektu, który znajduje się obok. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Zapytała Panią Skarbnik, czy w gminie zabezpieczone były środki na to zadanie dotyczące 

przyłączenia obiektu do sieci wodno-kanalizacyjnej oraz do ogrzewania. 

 

Justyna Skwarek – skarbnik gminy 

Odpowiedziała, że na posiedzeniu komisji wyjaśniła, że środki nie były zabezpieczone. 

Dlatego środki na to przedsięwzięcie zostały uwzględnione w bieżącym budżecie.  

 

Robert Borzęcki – radny  

Zapytał, jaki jest koszt naprawy nawierzchni drogi biegnącej obok pana Żubra. 

 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa 

Odpowiedział, że całkowity koszt wyniesie ok. 25 tys. zł. 

 

Robert Borzęcki – radny  

Powiedział, że droga jest wykonana w taki sposób, że nie powinna być nazwana drogą. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa 

Odpowiedział, że droga na razie przygotowana jest w taki sposób, aby można ją później 

utwardzić, na razie droga nie jest skończona. 

 

Robert Borzęcki – radny  

Stwierdził, że droga wygląda bardzo źle. Maszyny nie pracują na niej ponad tydzień. 

Odpływy wody są źle zrobione. Uważa, że nie powinno się płacić za nią tyle pieniędzy. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poprosiła, żeby pracownicy urzędu przy tego typu pracach, sprawdzali technikę i technologię 

wykonywania takich zadań oraz o zainteresowanie się tym odcinkiem drogi. 

Zapytała również, czy zagrożone jest wykonanie któregoś z zadań przewidzianych na ten rok. 

Jeżeli tak się stanie to które nie zostanie wykonane oraz na jakim etapie jest budowa łącznika 

w Szkole Podstawowej w Przysieku. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa 

Jeśli chodzi o łącznik w szkole w Przysieku wie tylko o tym, że wykonany został projekt na tę 

inwestycję. Więcej informacji można uzyskać od kierownika budowy lub może wójt ma 

więcej informacji na ten temat. 

 

 

 

Jan Surdyka – wójt 
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Odpowiedział, że wykonana została koncepcja na to zadanie, jednak po naradzie nasunął się 

wniosek, że trzeba od niej odstąpić. Po konsultacjach zlecono wykonanie projektu rozbudowy 

szkoły z łącznikiem w dwóch etapach, łącznie z budową sali gimnastycznej. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Zapytała czy jedna z większych inwestycji - rozbudowy drogi między Czarnym Błotem a 

Zaroślem Cienkim będzie ukończona. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa 

Poinformował, że czas na realizację zadania jest do końca sierpnia i nie jest zagrożone jego 

wykonanie. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Zapytała, czy budowa sieci wodno - kanalizacyjnej w Pędzewie będzie rozpoczęta. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa 

Odpowiedział, że środki na tę inwestycję zabezpieczone zostały w budżecie gminy. Zadanie 

nie jest jeszcze rozpoczęte. 

 

Piotr Pawlikowski – radny 

Poprosił o więcej informacji na temat przydomowych oczyszczalni ścieków. Najbardziej 

interesowało go wykonanie tego zadania w Zaroślu Cienkim ze względu na wysoki poziom 

wód gruntowych. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa 

Odpowiedział, że czeka na rozmowę z projektantem, który odniesie się między innymi do 

problemu wód gruntowych oraz innych kwestii, które wyniknęły w związku z tym zadaniem. 

 

 

O godzinie 14:42 przewodnicząca ogłosiła 15 minut przerwy. 

W czasie przerwy salę obrad opuścił radny Mirosław Trzebiński. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

O godzinie 14:57 wznowiła obrady sesji.  

 

Ad. 8 

Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2010 rok oraz  

zapoznanie z treścią opinii RIO w sprawie wykonania budżetu 

.  

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Przypomniała, że sprawozdanie z wykonania budżetu było szczegółowo omawiane na 

wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy w dniu 9 czerwca 2011 roku. 

Poprosiła skarbnika gminy o przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 

 w sprawie wykonania budżetu. 

 

Justyna Skwarek – skarbnik gminy 

Przedstawiła opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wykonania budżetu gminy 

za 2010 rok. 

 

Ad. 9 
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 Wystąpienie przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Gminy z wnioskiem o 

udzielenie absolutorium oraz zapoznanie z opinią RIO w sprawie wniosku . 

- podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2010 rok. 

- podjęcie uchwały w sprawie  udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z  tytułu 

wykonania budżetu za 2010 rok 

 

Andrzej Pyzik – przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

Odczytał wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Zławieś 

Wielka, który komisja sporządziła po zapoznaniu się ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

za 2010 rok,  opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 15 kwietnia 2011 

roku, informacją o stanie mienia  Gminy Zławieś Wielka oraz sprawozdaniem finansowym 

gminy. Odczytał uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy Nr 36a/2011 z 

dnia 30 maja 2011 roku w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium 

Wójtowi Gminy Zławieś Wielka za 2010 rok. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Stwierdziła, że rada zapoznała się z wszystkimi dokumentami potrzebnymi do udzielenia 

absolutorium Wójtowi Gminy Zławieś Wielka. 

 

Po wysłuchaniu przedstawionych informacji nikt nie zabrał głosu. 

 

Odczytała uchwałę w sprawie sprawozdania finansowego za 2010 rok. 

Zapytała, kto jest za podjęciem uchwały. 

 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania podjęto jednogłośnie  

 

Uchwałę Nr VII/26/2011 
w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2010 rok. 

 

Odczytała uchwałę w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu za 2010 rok. 

Zapytała, kto jest za podjęciem uchwały. 

 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania podjęto jednogłośnie  

 

Uchwałę Nr VII/27/2011 
w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2010 

rok. 

 

 

Przewodnicząca w imieniu wszystkich radnych pogratulowała Wójtowi Gminy udzielonego 

mu absolutorium. 

 

Ad. 10 

Podjęcie Uchwał 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 
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Odczytała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planów prac Komisji Stałych Rady 

Gminy Zławieś Wielka. 

 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła jednogłośnie 

uchwałę Nr VII/28/2011 

w sprawie zatwierdzenia planów prac Komisji Stałych Rady Gminy Zławieś 

   Wielka 

 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Odczytała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy Zławieś 

Wielka. 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła jednogłośnie 

uchwałę Nr VII/29/2011 

w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy Zławieś Wielka 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poinformowała obecnych, że uchwała w sprawie przystąpienia do Kujawsko-Pomorskiego 

Stowarzyszenia Samorządowego „Salutaris” nie będzie podjęta na tej sesji. W związku z tym 

poprosiła pana Krzysztofa Raka o parę słów w tej sprawie. 

 

Krzysztof Rak - asystent 

Na wspólnym posiedzeniu komisji uchwała ta była szczegółowo omawiana, jednak po 

rozmowach przeprowadzonych z przedstawicielami Urzędu Marszałkowskiego postanowiono 

zaczekać z jej podejmowaniem. Statut tego stowarzyszenia nie jest jeszcze zatwierdzony. 

Wymaga zmian, dlatego zasadne jest przesunięcie podjęcia tej uchwały. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Podziękowała za wyjaśnienia i poinformowała radnych, że uchwała ta zostanie podjęta na 

kolejnej sesji. 

Przypomniała radnym, że kolejna uchwała dotycząca opłaty za wodę była wnikliwie 

omawiana na komisji. Umowy zostały poprawione i znajdują się w nich wszystkie niezbędne 

dane.  

Odczytała projekt tej uchwały. 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła jednogłośnie 

uchwałę Nr VII/30/2011 

w sprawie zatwierdzenia opłaty sprzedaży 1m³ wody oraz opłaty za 

        odprowadzanie 1m³ ścieków 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Zapytała, czy ktoś ma pytania do uchwały w sprawie uchwalenia programu ochrony 

środowiska. Ponieważ nikt nie zabrał głosu odczytała projekt uchwały. 

 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła jednogłośnie 

uchwałę Nr VII/31/2011 
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zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalanie Programu Ochrony Środowiska wraz  

                       z Planem Gospodarki Odpadami Gminy Zławieś Wielka na lata 2004 - 

2010 

z perspektywą na lata  2011 – 2020 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Odczytała projekt uchwały w sprawie nadania nazw ulic. 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła liczbą 14 głosów 

uchwałę Nr VII/32/2011 

w sprawie nadania nazw ulic w miejscowościach: Czarne Błoto, Czarnowo,  

                       Rzęczkowo i Rozgartach, 

 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Przed odczytaniem kolejnej z uchwał poprosiła Panią Skarbnik o przedstawienie zmian 

 w budżecie. 

 

Justyna Skwarek – skarbnik 

Poinformowała, że do zmian, które przedstawiała na posiedzeniu komisji doszły dwie 

pozycje. Pierwsza dotyczy zwiększenia planu wydatków zadania pod nazwą ASTRO – BAZA 

o kwotę 17 tys. zł. W związku z projektem „Zadbaj dzisiaj o lepsze jutro” w ramach aneksu 

do umowy otrzymaliśmy środki w wysokości 140 370 zł. o czym wcześniej mówiła pani 

kierownik GOPS. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Zapytała, czy radni mają uwagi do zmian w budżecie. Nikt uwag nie miał w związku z tym 

odczytała projekt uchwały. 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła jednogłośnie 

uchwałę Nr VII/33/2011 

zmieniająca uchwałę w sprawie  budżetu gminy Zławieś Wielka na 2011 rok 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Przypomniała, że uchwała w sprawie wynagrodzenia Wójta Gminy Zławieś Wielka była 

szczegółowo omawiana na wspólnym posiedzeniu komisji. Zapytała, czy radni mają pytania 

dotyczące uchwały. Ponieważ nikt pytań nie miał odczytała jej projekt. 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła jednogłośnie 

uchwałę Nr VII/34/2011 

w sprawie wynagrodzenia Wójta Gminy Zławieś Wielka 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Wyjaśniła, że ostatnia podejmowana uchwała dotyczy gruntów, których lokalizacja nie 

pozwala na kontynuowanie inwestycji w kierunku Pędzewa. 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła jednogłośnie 

uchwałę Nr VII/35/2011 
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w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

                      przestrzennego dla działki nr 373 położonej w miejscowości Zławieś 

Wielka, 

gmina Zławieś Wielka. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Podziękowała za sprawny przebieg głosowania nad uchwałami. 

Poprosiła pana wójta o przedstawienie kolejnego punktu sesji. 

 

Ad. 11 

Informacja o pracy wójta między sesjami 

 

Jan Surdyka – wójt 

Przedstawił informację o pracy wójta między sesjami. 

Informacja w załączeniu do protokołu. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Podziękowała i zapytała obecnych, czy mają pytania do pana wójta. Udzieliła głosu radnemu 

Dudzicowi. 

 

Jerzy Dudzic – radny 

Poprosił wójta, aby przedstawił jeszcze raz odpowiedź na pytania które zadał na poprzedniej 

sesji. 

 

Jan Surdyka – wójt 

Jeśli chodzi o pytanie dotyczące kryteriów jakimi kierował się wójt wybierając obsługę 

prawną gminy odpowiedział, że spośród 3 firm, które wydały się najbardziej odpowiednie 

wybrał firmę Hossa. Firma ta współpracuje z gminą Łysomice, która wystawiła jej znakomite 

referencje. Koszt, jaki poniesiemy współpracując z tą firmą wynosi 2 tys. zł plus VAT 

 miesięcznie. Utrzymanie radcy prawnego na umowę stałą było troszkę większe niż umowa 

zlecenia z obecną firmą. 

Drugie pytanie pana Dudzica dotyczyło powołania pana Raka na zastępcę, a później 

odwołanie go bez podania przyczyn  i zatrudnienie jako asystenta. Wyjaśnił, że kiedy 

powoływał pana Raka na zastępcę nie sprawdził jego wykształcenia. Okazało się, 

 że zastępca wójta musi mieć wyższe wykształcenie w związku z czym pan Rak został 

odwołany. W nowej strukturze organizacyjnej przewidziane jest stanowisko asystenta w 

związku z czym pan Rak został na nie zatrudniony. 

Kolejne z pytań dotyczyło problemu z oczyszczalnią przy GOK-u w Górsku. 

Odpowiedział, że inwestycja dotycząca modernizacji oczyszczalni w Górsku wyniosłaby  

ok. 3 mln. zł. na dzisiaj Gmina nie posiada takich środków. Żeby polepszyć funkcjonowanie 

tej oczyszczalni zostały zainstalowane dodatkowe urządzenia napowietrzające, wyczyszczono 

jej wnętrze co poprawiło jej stan techniczny.  

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Podziękowała za odpowiedź na pytania zadane na poprzedniej sesji. Udzieliła głosu radnemu 

Karczewskiemu. 

 

Jarosław Karczewski – radny 

Poprosił o szersze przedstawienie sprawy wykupu dróg w Czarnowie. 
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Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że robi wszystko co możliwe, aby zminimalizować ceny tych gruntów. 

Tworzony jest nowy operat. Podczas spotkania z przedstawicielem spółki wyrażono wolę 

porozumienia się w tej sprawie, aby korzyść odniosły obie storny. Jeśli uda się zmniejszyć tę 

kwotę o 40 % będzie to sukces dla gminy. 

 

 

Jerzy Dudzic – radny 

Poprosił, aby radcowie prawni ustosunkowali się do sprawy dalszego obowiązywania 

uchwały Rady Gminy z 2008 roku, na podstawie której można było ubiegać się o dotację na 

prowadzenie działalności sportowej. Wątpliwość ta wynika z faktu, że ustawa o sporcie, na 

podstawie której podjęto tę uchwałę już nie obowiązuje.  

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Stwierdziła że jest to słuszna uwaga. Sprawa ta jest monitorowana. Poprosiła prawnika 

 o wypowiedzenie się na ten temat. 

 

Krzysztof Koblański – radca prawny 

Zobowiązał się przygotować ten temat na kolejną sesję. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poprosiła wójta o przybliżenie tematu dotyczącego komisji bezpieczeństwa, o którym 

wspominał wcześniej. 

 

Jan Surdyka – wójt 

Wyjaśnił, że było to wyjazdowe posiedzenie Komisji Bezpieczeństwa dla powiatu 

toruńskiego i miasta Torunia. W tym roku jego zorganizowanie  przypadło naszej gminie.  

W związku z tym gościliśmy Pana Prezydenta Torunia i Starostę. Jeden z punktów jaki był 

omawiany dotyczył bezpieczeństwa w naszej gminie oraz bezpieczeństwa 

przeciwpowodziowego i ewentualnej ewakuacji mieszkańców. Temat ten został szeroko 

omówiony  przez pana Kwiatkowskiego. Przedstawiono co działo się w 2010 roku i jakie 

przedsięwzięcia należy wykonać, jeśli wystąpi zagrożenie powodzią, jak ewakuować 

mieszkańców i zadbać o ich bezpieczeństwo. Komisja stwierdziła, że należy zwrócić się do 

Kujawsko Pomorskiego Zarządu Melioracji i  Urządzeń Wodnych o pomoc w działaniach 

przyspieszających budowę przepompowni na Kanale Górnym. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Zapytała czy radni mają jeszcze pytania. Pytań nie było, podziękowała więc wójtowi za 

wyjaśnienie tej kwestii. 

 

Ad. 12 

Wolne wnioski i zapytania 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poinformowała obecnych o pismach, jakie wpłynęły do rady. Jednym z nich była petycja 

mieszkańców Górska i sąsiednich miejscowości, dotycząca wybudowania wiaty 

przystankowej z której korzystałyby dzieci dojeżdżające do Szkoły Podstawowej w Górsku. 

Po rozmowie z wójtem ustalono, że przystanek zostanie postawiony. 
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Druga sprawa dotyczyła listu, który dostali wszyscy radni od Jarosława Kaczyńskiego. 

Wspólnie z wójtem ustalono, że rozmowami na ten temat powinno zajmować się 

samorządowe stowarzyszenie rolników.  

Poinformowała o zaproszeniu, które wpłynęło od dyrektora GOK w Złejwsi Małej, na 

wystawę malarstwa pani Aldony Zakrzewskiej. Spotkania tego rodzaju organizowane są w 

ramach działania Antydepresyjnej Akademii Ludzi Mądrych i Niezwykłych. Zachęciła do 

wzięcia w nich udziału. W imieniu pani Alicji Żelazek zaprosiła obecnych na podsumowanie 

roku kulturalnego, które odbędzie się 21 czerwca 2011 roku o godzinie 16:00 w GOK w 

Złejwsi Małej. 

Kolejne pismo, które odczytała było zaproszeniem od Zarządu Spółdzielni Mieszkaniowej 

„Przylesie” w Górsku na festyn rodzinny organizowany  25 czerwca od godziny 18:00. 

Przedstawiła skargę  Pani Marii Karbowskiej przekazaną Radzie Gminy przez kierownika 

GOPS.Ze względu na to, że skarga wpłynęła do Rady Gminy kilka dni przed sesją było zbyt 

mało czasu, aby ja wnikliwie przeanalizować. Poprosiła więc Komisję Oświaty Spraw 

Socjalnych, Kultury i Sportu o zajęcie się tą sprawą. Skarga dotyczy działania GOPS. 

Pracownikom zarzucono jednostronność oraz opieszałość. Poinformowała, że sprawa ta 

dokończona zostanie na kolejnej sesji.    

 

Renata Dobrowolska – zainteresowana obradami 

Skierowała do kierowniczki GOPS pytanie związane z  ostatnią sprawą poruszaną przez panią 

przewodniczącą . Zapytała, czy uzasadnione było skierowanie sprawy przedstawionej w  

skardze do Sądu Rodzinnego z art. 109 Kodeksu rodzinnego. Artykuł ten mówi o tym, że 

dziecko może być zabrane od rodziców i oddane do placówki wychowawczej.  

 

Aldona Michalska – kierownik GOPS 

Odpowiedziała, że pismo kierowane do sądu nie opierało się na żadnej podstawie prawnej z 

tego artykułu.  Chodziło tylko o wgląd w sytuację dziecka w tej rodzinie. 

 

Renata Dobrowolska – zainteresowana obradami 

Powiedziała, że do sądu został podany art. 109, którego jednym ze skutków jest oddanie 

dziecka do placówki wychowawczej. 

 

Aldona Michalska – kierownik GOPS 

Zapewniła, że w kopii pisma które posiada w swoich dokumentach nie ma powołania się na 

żaden artykuł. Chodzi tylko o wgląd w sytuację. Uważa, że pracownik GOPS postąpił 

prawidłowo, prosząc sąd o wgląd w sytuację rodziny. Jeszcze raz zapewniła, że w pismach 

które posiada i były wysyłane przez urząd nie został podawany żaden artykuł, z którego 

można by wysnuwać takie wnioski.  

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Uważa że podanie do sądu powinno być ostatecznością i można było posłużyć się innymi 

środkami, aby zbadać tę sytuację. Jednak ma za mało informacji, aby to teraz ocenić. Gminna 

Komisja ds. socjalnych podejmie odpowiednie działania w tej sprawie. 

 

Renata Dobrowolska – zainteresowana obradami 

Poinformowała, że rozprawa w tej sprawie odbędzie się w najbliższym czasie w Sądzie 

Rodzinnym. 

 

Aldona Michalska – kierownik GOPS 
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Stwierdziła, że pracownik prowadzący tę sprawę ma wieloletnie doświadczenie w takich 

kwestiach i jeśli jest taka potrzeba może złożyć szczegółowe wyjaśnienia w tej sprawie. 

Oznajmiła, że udzielając odpowiedzi na tę skargę posługiwała się informacjami, jakie 

posiada, ponieważ nie uczestniczyła we wszystkich rozmowach, które dotyczyły tej rodziny. 

Poinformowała, że żadna z podobnych spraw nie została jeszcze odrzucona przez sąd jako 

bezzasadna. GOPS stara się być ostrożny w takich sprawach. Kurator skierowany przez sąd 

ocenia na podstawie wywiadu sytuację rodziny. 

 

 

 

Renata Dobrowolska – zainteresowana obradami 

Oznajmiła, że kierownik GOPS informowała o warsztatach integracyjno – motywujących. W 

stosunku do tej rodziny nie podjęto żadnych działań tego typu. 

 

Aldona Michalska – kierownik GOPS 

Odpowiedziała, że prawda jest inna, ponieważ członkowie tej rodziny podpisali, że przyjmują 

propozycję udziału w takich warsztatach. Potwierdzili to własnoręcznymi podpisami. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Stwierdziła, że Komisja Socjalna, która ma rozpatrzyć skargę  na kolejnej sesji poinformuje 

radę, czy jest ona zasadna czy nie. 

 

Renata Dobrowolska – zainteresowana obradami 

Zapytała, czy znana jest lokalizacja budowy kaplicy w Górsku czy przedsięwzięcie te jest w 

ogóle uzasadnione. 

 

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że w tej sprawie odbyło się spotkanie z księdzem z Górska, na którym 

ustalono lokalizację kaplicy obok pana Zenona Podgórskiego. Nie ustalono jeszcze konkretów 

dotyczących tej inwestycji. Jeżeli wola mieszkańców będzie inna będzie to brane pod uwagę. 

 

Jerzy Dudzic - radny 

Poinformował, że nie była to inicjatywa radnych, tylko mieszkańców, którzy chcieliby ze 

względu na wiek i wiele innych przyczyn, aby taka kaplica powstała w tym miejscu. Dlatego 

radni zwrócili się z prośbą o rozważenie takiej możliwości. 

 

Konrad Dobrowolski – zainteresowany obradami 

Powiedział, że w programie wyborczym radnej z Górska była mowa o wybudowaniu kaplicy, 

dlatego poprosił ją o ustosunkowanie się do tematu. 

 

Helena Przekwas – radna  

Odpowiedziała, że w rozmowach na ten temat rozważano pobudowanie przedszkola, a w 

części tylko o pobudowaniu obok małej kapliczki. Chodziło tylko o rozpatrzenie tego tematu. 

 

Konrad Dobrowolski – zainteresowany obradami 

Powiedział, że przez 10 lat przez byłego wójta i kierownika referatu rolnictwa był zwodzony 

z odpowiedzią na pytanie dlaczego na terenie gminy mamy takie niskie ciśnienie wody, 

dlatego zapytał, czym to jest spowodowane i kiedy problem ten zostanie rozwiązany. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa 
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Odpowiedział, że osiedle w Górsku zaopatruje się w wodę z ujęcia, które dawniej należało do 

PGR-u i obsługiwało tylko jedną ulicę. Rozbudowa osiedla spowodowała to, że ciśnienie 

wody jest wiele niższe. Bez środków na rozbudowę tego ujęcia gmina nie jest w stanie 

polepszyć ciśnienia u odbiorców. Trzeba podjąć dodatkowe działania w tej kwestii. 

 

Konrad Dobrowolski – zainteresowany obradami 

Zapytał, czy przez poprzednie lata pan Kwiatkowski kłamał mówiąc, że ciśnienie wody 

wynosi 2,5 atmosfery. 

 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa 

Odpowiedział, że urządzenia z których korzysta pan Dobrowolski mogą być nie 

przystosowane do ciśnienia, które jest w chwili obecnej. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Powiedziała, że problem wody nie dotyczy tylko Górska, i może być taka możliwość, że 

ciśnienie jest mniejsze niż 2,5 atmosfery. Oznajmiła, że problem ten jest tematem na 

najbliższe lata i trzeba będzie zastanowić się nad modernizacją sieci wodociągowej, nie tylko 

w Górsku. 

 

Konrad Dobrowolski – zainteresowany obradami 

Zapytał, czy istnieje możliwość wstawienia urządzeń wspomagających działanie tej sieci. 

 

Jan Surdyka - wójt 

Potwierdził, że spadek ciśnienia u państwa Dobrowolskich sprawdził osobiście. Rozmawiał z 

panem Kwiatkowskim o tym, jak rozwiązać ten problem i ustalono , że trzeba zastosować 

rury o większym przekroju albo wstawić dodatkowe pompy. Fachowcy muszą wypowiedzieć 

się na ten temat. Jest to sprawa, która na pewno będzie monitorowana. 

 

Tadeusz Smarz – radny sejmiku 

Podziękował, za udzielone absolutorium, ponieważ w większej części dotyczy ono jego 

pracy. Złożył wyrazy uznania na ręce pracowników z którymi współpracował. Szczególnie 

dziękował czterem pracownikom, którzy pomagali mu w realizacji zamierzonych celów. 

 

Rafał Żelazek – sołtys sołectwa Zławieś Mała 

Zapytał, czy może prosić o odpowiedź na pytania, które zadał na poprzedniej sesji. 

 

Jan Surdyka - wójt 

Jeśli chodzi o tablice ogłoszeń odpowiedział, że są one sukcesywnie  wykonywane przez 

pracowników z bazy. Kolejne z pytań dotyczyło budowy garażu dla nowego samochodu 

strażackiego zakupionego do OSP Zławieś Mała. Odpowiedział, że nie zdecydowano jeszcze 

o jego lokalizacji.  

 

Robert Borzęcki – radny  

Zapytał, czy gmina pobiera opłaty za rozwieszanie reklam na terenie gminy. Ponieważ na 

boisku obok kościoła zawisła taka reklama i dlatego chciałaby się dowiedzieć czy gmina ma z 

tego jakieś korzyści. 

  

Jan Surdyka - wójt 
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Odpowiedział, że gmina dysponuje tablicami ogłoszeń, o których była mowa wcześniej oraz 

bezpłatnym słupem ogłoszeniowym. W związku z tym należałoby się zastanowić nad tym 

tematem, ponieważ nie powinno być takiej samowoli.  

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Przypomniała sołtysom, że do 30 września powinni składać wnioski dotyczące środków z 

funduszu sołeckiego. 

 

Jerzy Dudzic - radny 

Zapytał czy uda się zwiększyć fundusz dla sołectwa Górsk. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Odpowiedziała, że odpowiedź na ten temat już padła i niestety nie da się nic zrobić. 

Zwiększenie funduszu sołeckiego dla Górska spowoduje, że od kwoty przekroczenia jego 

maksymalnej stawki nie otrzymamy refundacji z budżetu państwa. 

.  

Andrzej Pyzik – radny 

Powiedział, że nie zgodzi się na podwyższenie funduszu w Górsku, jeśli będą korzystać z 

niego wybrane osoby, a nie będzie to ogólne dobro sołectwa.  

 

Jerzy Dudzic - radny 

Odpowiedział, że była to wola poprzedniej rady. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Zgodziła się z wypowiedzią pana Dudzica. Podziękowała obecnym za przybycie i sprawny 

przebieg sesji.  

 

O godzinie 16:45 zakończyła obrady VII sesji Rady Gminy. 


